
 

 

Svar fra Nordre Follo Venstre 
 
Overordnet arealforvaltning 
 

1. Nordre Follo Venstre (NFV) har bidratt til at vi har fått en kommunedelplan for naturmangfold 
i kommunen. Denne planen er viktig for å bevare de viktige naturområdene i kommunen i 
arealsaker. Vi vil jobbe for at denne planen vil oppdateres, ikke minst med nye kartlegginger 
men også bli førende for arealplanleggingen. Vi har også vært med på å vedta at Nordre 
Follo kommune skal være en arealnøytral kommune. 
 

2. Nordre Follo kommune har relativt god oversikt over viktige naturområder, men en god del av 
kartleggingene er av eldre dato og disse må oppdateres. Samtidig er det fortsatt områder 
som trenger bedre kartlegginger og dette vil vi fortsette å jobbe med. 
 

3. Venstre mener at det må bevilges ressurser til å oppdatere eldre kartlegginger og nye 
kartlegginger der det ikke er godt nok faktagrunnlag. Kommunedelplan for naturmangfold må 
være førende for arealplanene og tillegges betydelig vekt. Kommunen skal være arealnøytral 
og det må den også være i praksis i arealsaker. Det er også viktig å ha fagkompetente 
ansatte i kommunen på disse områdene. Det har vi heldigvis i Nordre Follo. Utbyggere må 
ha større krav til grundige naturkartlegginger. 
 

4. Venstre mener at arealforvaltning må ha et landskapsperspektiv slik at ikke naturområder blir 
isolerte og dermed stå i fare for å forsvinne på sikt. Naturområder som er isolerte må bindes 
sammen gjennom naturrestaurering. Dermed må man også jobbe på tvers av 
kommunegrenser. 
 

5. Venstre mener at klimakrisen ikke kan løses ved å forverre naturkrisen. Intakt natur er den 
viktigste bufferen mot klimaendringene. Arealer til energiformål må først og fremst komme fra 
transformasjon av allerede nedbygd areal. Vi kan ikke bygge ned natur for energiformål. 
Arealnøytralitet må være det bærende prinsippet også på dette området.  
 

6. Venstre står for arealnøytralitet som bærende prinsipp. Hytteutbygginger beslaglegger mye 
natur og menneskelig aktivitet påvirker natur også utenfor de nedbygde områdene. Derfor 
gjelder arealnøytralitet også for ny fritidsbebyggelse. Dette vil vi fortsette å jobbe med 
fremover. 
 

7. Venstre har i posisjon jobbet for dette og vil fortsette med det. Nordre Follo er i ferd med å 
restaurere mye natur bl.a myrrestaurering. Norge har underskrevet naturavtalen og det er 
også forpliktende på kommunalt nivå. 
 

8. Myr og våtmarksområder er veldig viktig og flere områder er i prosess. Dette er også viktig i 
klimasammenheng. Restaurering bør også skje gjennom at naturen selv får hentet seg inn 
ved å være i fred fra slitasje og påvirkning fra menneskelig aktivitet. Kanalisering av 
mennesker utenom sårbar natur er ett tiltak. Skog kan få god naturtilstand ved at 
bestandskog og skogplantasjer skjøttes og restaureres slik at den på sikt får naturskogspreg. 
Vann og vassdrag må beskyttes fra avrenning fra jordbruk og kloakk. Det jobbes mye med 
opprusting av vann og avløp i Nordre Follo. Fjerning av fremmede arter med negative 
økologiske effekter må bekjempes og fjernes. Skjøtselsplanen for Slorene våtmarksområde 
må få gjennomføres slik den er vedtatt. Vi har et mål om at Kolbotnvann skal få en 
badevannskvalitet. Flere skjøtselsavhengige naturtyper må få en aktiv og riktig skjøtsel slik 
som naturbeitemarker og slåttemarker. Flere brakklagte enger og flere kantsoner kan 
skjøttes slik at de blir leveområder for insekter. 



 

 

 
Jordvern og matsikkerhet 
 

9. Jordvern er helt klart nøkkelen her. Venstre har nulltoleranse for tap av matjord. Derfor har vi 
jobbet for å ta ut matjord av arealplanene i Nordre Follo. Utbygging skal skje innenfra og ut i 
våre tettsteder. Vern av dyrkamark er også vern av natur fordi det blir mindre behov for 
nydyrking. Nordre Follo er et viktig kornområde og jordvern blir derfor ekstra viktig. Flere  
 

10. Venstre har i posisjon vært med på å innføre nulltoleranse for tap av matjord i Nordre Follo. 
Jordbruksareal er tatt ut av arealplanene. Problemet ligger i nasjonale overprøvinger i 
forbindelse med veiutbygginger og nye togtraseer. Heldigvis har jordflytting begrenset noe av 
de negative konsekvensene.  

 
Oslofjorden 
 

11. Venstre sto bak handlingsplanen for Oslofjorden i regjering. Det følger vi også opp lokalt. Det 
er nylig innført forbud mot utslipp av septisk fra båter i Nordre Follo sin del av Bunnefjorden. 
Samtidig jobbes det på tvers av kommunegrenser gjennom PURA og MORSA. Venstre 
mener dette arbeidet må fortsette med økt styrke. Det må også jobbes enda sterke opp mot 
jordbruket for å hjelpe bøndene å hindre avrenning fra jordbruket bl.a intakte kantsoner mot 
vassdrag og fravær av høstpløying.  
 

12. Ja, disse utfordringene må løses på tvers av sektorer. Viktige områder for langs fjorden må 
vernes fra menneskelig aktivitet i de mest sårbare periodene og noen områder trenger 
periodevis ferdselsforbud. 
 

13. Venstre jobber for at ulovlige inngrep i strandsonen fjernes og tilbakeføres. Ferdsel i sårbare 
naturområder må innskrenkes i de sårbare periodene. Dette har vi satt fokus på i 
inneværende periode.   
 

14. Venstre mener at det er helt nødvendig å ha en grundig kartlegging av gruntvannsområdene 
i Oslofjorden og sikre at de sårbare områdene vernes først, så må man restaurere så langt 
som mulig andre områder slik at de naturfaglige anbefalingene for vernet areal oppfylles. 
Marine produksjonsområder må sikres slik at de kan produsere overskudd det er mulig å 
høste av.  
 

15. Venstre mener at vi kun kan høste av naturens overskudd. Fiskebestander som ikke er 
bærekraftige kan ikke beskattes.  
 
Skog/marka 
 

16. Venstre mener at de siste naturskogene må sikres. Vi har aktivt jobbet for meldeplikt for 
hogst i Nordre Follo. Derfor er det viktig at skogen kartlegges grundig og at all 
miljøinformasjon er åpent tilgjengelig. Reell naturfaglig kompetanse må stå for den 
kartleggingen. Viktige skogområder må kartfestes for å sikre et bærekraftig skogbruk. 
Nøkkelbiotoper trenger buffersoner for å hindre stormfellinger. 
 

17. Venstre har jobbet gjennom mange år for Østmarka Nasjonalpark (ØNP) og vi har i posisjon 
sikret et flertall for at Nordre Follo skal avgi våre arealer til nasjonalparken. Men det finnes 
areal utenfor ØNP som også kvalifiserer for vern og må sikres. Vi må sikre at de naturfaglige 
anbefalingene for representativt vern nås.  
 

18. - 
 



 

 

19. Venstre har jobbet for et representativt vern av skog etter naturfaglige anbefalinger og det vil 
vi fortsette med, fordi vi ikke er i mål. Norge har undertegnet den internasjonal naturavtalen 
og det forplikter oss også på kommunalt nivå. 
 

20. Venstre har erfart lokalt at de forskjellige lovverk som regulerer skogbruksaktivitet ikke evner 
å ivareta naturmangfoldet. Det er på høy tid at disse lovverkene oppdateres i forhold til den 
naturavtalen Norge nå har undertegnet. Det er underlig at skogbruket er unntatt fra 
Markaloven. Det er flere lovverk som må justeres her. 
 

21. Vi må jobbe på flere plan. Lovverk må oppdateres og tilpasses naturavtalen. Vi har først og 
fremst ansvar for forvaltningen av egen kommuneskog. Nordre Follo er under Follo 
landbrukskontor som favner alle kommunene i Follo. Derfor er vi nødt til å jobbe politisk over 
kommunegrensene for å få til en samhandling på dette området opp mot landbrukskontoret. 
Men her kreves det også nasjonale føringer og lovendringer.  
 

22. Siden alle Follokommunene er under samme landbrukskontor må vi jobbe på tvers av 
kommunegrensene på dette området. Ikke minst må vi se på delegeringsreglementet fra 
kommunene til landbrukskontoret. Det må jobbes for en tettere kobling mellom 
landbrukskontoret og kommunenes fagmiljøer.  
 

23. Venstre er for meldeplikt for skogbrukstiltak av flerbrukshensyn.  
 

24. Venstre er for at all skog med store naturverdier skal sikres uansett om de er innenfor eller 
utenfor en grense. Men spørsmålet er utydelig. Er det snakk om kommunal skog eller privat 
skog? Det er områder på Svartskog som bør vurderes inn under Markaloven. 
 
Klima og samferdsel 
 

25. Dette har Venstre i posisjon allerede vært med på å beslutte for Nordre Follo. Det foreligger 
allerede planer for dette og Venstre vil fortsette dette arbeidet. Temaplanen for mobilitet 
fokuserer på en klimavennlig transportutvikling, der veksten i persontransporten skal tas 
gjennom økt sykkel, gange og kollektivtrafikk. 
 

26. Venstre har vært delaktig i å utforme Temaplan for klima og energi 2021–2030 for Nordre 
Follo. Der er det listet opp svært mange tiltak som skal iverksettes. Blant annet på reduksjon 
i biltrafikk, elektrifisering av kommunal bilpark, avgift på parkering, bilen ut av sentrum, legge 
til rette for gang, sykkel og kollektiv, utbygginger skjer ved fortetting og ikke nedbygging av 
natur og grøntområder, utbygging i nærhet til kollektivknutepunkt, klimanøytrale 
byggeplasser, krav til klimapositive bygninger. Men også gjennom å øke naturens evne til å 
binde karbon gjennom bl.a restaurering av myr, skogvern, sikre grøntområder, fortette og 
transformere.  

 
Stedsidentitet 
 

27. Store deler av Nordre Follo er kulturlandskap med sin kulturhistorie og Marka. Dette må 
selvfølgelig være bærende for hvordan kommunen utformes. Dette ligger også inne i mange 
av arealplanene som vi jobber med. Derfor ønsker vi å bygge innenfra og ut. Men for å sikre 
jordvern og natur må vi omforme de områdene som allerede er bygd ut og fortette.  
 

28. Venstre har hele tiden jobbet for en helhetlig vurdering av alle utbyggingstiltak. Det vil vi 
fortsette med.  
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